Xiangming Chen (Ph.D. Duke) served as the founding Dean and Director of Urban and Global Studies and Director of the Center for Urban and Global Studies at Trinity College, Connecticut during 2007-2019. He is currently Director of the Urban Studies Program and the Paul E. Raether Distinguished Professor of Global Urban Studies and Sociology at Trinity College in Hartford, Connecticut. He also holds the positions of Distinguished Guest Professor in the School of Social Development and Public Policy at Fudan University in Shanghai and Adjunct Professor at the Graduate School of the Shanghai Academy of Social Sciences in Shanghai, China. He is also an Honorary Research Fellow at the Beijing Academy of Social Sciences. He has taught at Yale University, and received fellowships and grants from the American Council of Learned Societies, the American Sociological Association, the Chiang Ching-kuo Foundation for International Exchange, the Open Society Institute, and the Regional Studies Association, With Anthony Orum, he co-authored The World of Cities: Places in Comparative and Historical Perspective (Blackwell Publishers, 2003; Chinese edition, 2005). He is the author of As Borders Bend: Transnational Spaces on the Pacific Rim (Rowman & Littlefield, 2005). This book was a finalist for the Association of Borderland Studies Book Award, 2007. He edited and contributed to Shanghai Rising: State Power and Local Transformations in a Global Megacity (University of Minnesota Press, 2009; Chinese edition, 2009); co-edited and contributed to Rethinking Global Urbanism; Comparative Insights from Secondary Cities (Routledge, 2012; paperback, 2013); co-authored Introduction to Cities: How Place and Space Shape Human Experience (Wiley-Blackwell, 2012; second edition, 2018); co-edited and contributed to Global Cities, Local Streets: Everyday Diversity from New York to Shanghai (Routledge, 2015; Chinese edition, 2016; Korean edition, 2017), and is the lead author of *The Belt and Road Initiative and a New* Era of Regionalization (Routledge and Regional Studies Association, 2020). His articles have appeared in major urban studies and international social science journals such as Urban Affairs Review, Urban Studies, International Journal of Urban and Regional Research, City & Community, Urban Geography, Environment and Planning A, Cities, International Journal of Comparative Sociology, Globalizations, Cambridge Journal of Regions, Economy and Society, and other peer—reviewed journals and many edited books. He helped create and is currently a Senior Contributor for the "China & the World" series at The European Financial Review. He has served on the board of trustees of the Alfred Herrhausen Society, the International Forum of Deutsche Bank, the advisory board of the Urban Age project based at the London School of Economics, and the World Affairs Council of Connecticut. He has served as President of the North American Chinese Sociologists Association and on the Council for the Community and Urban Sociology Section of the American Sociological Association. He has consulted for the United Nations (Conference on Trade and Development), the World Bank, the Asian Development Bank, the Brookings Institution, and the Organization of Economic Co-operation and Development (OECD). Before coming to Trinity, Chen served as Assistant to Full Professor of Sociology and Adjunct Professor of Political Science and Urban Planning and Policy at the University of Illinois at Chicago.

陈向明持美国杜克大学(Duke University)社会学博士,2007-2019年任美国三一学院都市与全球研究中心创 始院长主任,现任该学院都市研究系系主任和Paul E. Raether 全球都市研究与社会学杰出讲席教授,中国上海 复旦大学社会发展与 公共政策学院特聘教授,上海社会科学院研究生院兼职教授和北京社会科学院特聘研 究员。他在耶鲁大学任过教, 也曾先后 获得美国学术社会委员会(ACLS), 美国社会学学会(ASA), 开放社会 研究所,哈佛大学等机构的奖励及资助。他近年来主要用比较与跨国的视角和方法对全球化,亚洲和中国城 市及区域特别是上海和深圳及周边地区发展进行研究。专著与合著包括: 国界的扭曲: 太平洋圈上的跨国 空间(Rowman & Littlefield, 2005 年出版), 城市的世界: 比较和历史视野下的空间 (与Anthony M. Orum 合 著, Blackwell, 2003 年出版, 2005 年中译本), 上海崛起: 一座全球大都市中的国家战略与地方变革 (明尼苏 达大学出版社2009年出版, 2009年中译本), 对全球城市性的再思考:来自二线城市的比较洞见(Routledge, 2012 年出版), 城市: 人类生活的地点与空间(与 Anthony M. Orum 和 Krista Paulsen 合著, Wiley-Blackwell, 2012年出版, 2018年第二版), 及全球城市, 地方街道: 从纽约到上海的日常多元性(与 Sharon Zukin 和 Philip Kasinitz 合编, Routledge, 2015 出版, 2016 年中译本, 2017 年韩语版)。他在主要国际社会科学杂志,城 市研究杂志,中国研究杂志上及编著中发表了百篇左右学术论文及短文。他同时是<<**欧洲金融评论>>**杂志" 中国与世界"系列的发起人和资深专栏作家. 陈向明教授曾任德意志银行国际论坛Alfred Herrhausen Society 董事会成员,和伦顿经济学院Urban Age 项目顾问委员会成员。陈向明教授曾当选为北美华裔社会学家学 会主席和美国社会学学会(ASA)社区与都市分会理事。陈向明教授在1989-2007年间任美国依利诺州大学社 会学助理教授,副教授,正教授和政治学及城市规划兼职教授。陈向明教授为联合国(贸易与发展会议),世 界银行, 亚洲银行, 布鲁金斯研究所, 和经济合作与发 展组织做过政策研究咨询。